

EEX publishes revised 2022 calendar for EUA auctions and 2023 auction calendar

Dear trading participants,

The European Energy Exchange (EEX) has published the revised 2022 EUA auction calendar as well as the new 2023 auction calendars for the auctioning of EU emission allowances (EUA) and EU aviation allowances (EUAA) in coordination with the European Commission, the EU Member States and the EEA EFTA States auctioning on the common auction platform (CAP3) as well as with the competent authorities of Germany (DE), Poland (PL) and the United Kingdom on behalf of Northern Ireland (NI).

The **2022 auction calendar** has been adjusted for the period from September to December 2022 in accordance with the Auctioning Regulation¹ due to the operation of the Market Stability Reserve (MSR), taking into account the publication of the 2021 total number of allowances in circulation (TNAC) in May 2022.

The revised auction volumes from **September to December 2022** will be as follows:

	EU CAP3	DE	PL	NI
Volume per auction	2,510,500 EUA	1,861,500 EUA	3,101,500 EUA	--
Volume last auction	2,568,500 EUA	1,865,500 EUA	3,102,500 EUA	929,000 EUA

¹ <http://data.europa.eu/eli/reg/2010/1031/2019-11-28>

Apart from the revised auction volumes, all other auction details remain unchanged.

Furthermore, EEX has published the **2023 auction calendar** for the auctioning of EU allowances (EUA). MSR reductions of auction volumes apply from January to August 2023 based on the 2021 total number of allowances in circulation (TNAC). The volumes from September to December 2023 are preliminary as they are subject to adjustments following the publication of the 2022 TNAC figures scheduled by 15 May 2023.

CAP3 auctions 2023

EEX will hold EUA auctions in the framework of the common EU auction platform (CAP3) on behalf of 25 EU member states and the EEA EFTA states. In addition, these auctions will include a volume of 40 million allowances for the Innovation Fund, as well as 67.1 million allowances for the Modernisation Fund.

CAP3 auctions are scheduled to take place on Mondays, Tuesdays and Thursdays during the period from 9 January to 18 December 2023.

Auctions for Germany 2023

The weekly EUA auctions on behalf of the Federal Republic of Germany will be conducted by EEX in its capacity as the appointed auction platform on Fridays starting from 13 January until 15 December 2023.

Auctions for Poland 2023

EUA auctions on behalf of Poland are scheduled biweekly on Wednesdays during the period from 18 January to 6 December 2023.

The below table provides an overview of the 2023 auction volumes:

	CAP3	DE	PL
Overall volume 2023	403,157,500 EUA	113,094,000 EUA	74,635,500 EUA
Volume per auction Jan-Jul	2,409,000 EUA	1,939,500 EUA	2,676,000 EUA
Volume per auction in Aug	1,204,500 EUA	970,000 EUA	1,338,000 EUA
Volume last auction in Aug	1,457,000 EUA	976,500 EUA	1,344,500 EUA
Volume per auction Sep-Dec*	4,075,500 EUA	3,552,500 EUA	4,735,500 EUA
Volume last auction in Dec*	4,352,000 EUA	3,553,500 EUA	4,738,000 EUA

* The volumes from September to December 2023 are preliminary and can be subject to adjustments.

Please be advised that there will be one EU CAP3 auction per quarter with a deviating volume due to the fact that minimum requirements provided by the Auctioning Regulation apply for certain member states with regard to volumes and the frequency of auctions.

Auctions of EU emission allowances (EUA) by the UK in respect of Northern Ireland:

Pursuant to the [Protocol on Ireland and Northern Ireland](#), the EU ETS applies to electricity generation in Northern Ireland. Therefore, the UK will auction a small volume of allowances corresponding to its share in the Union-wide cap.

EEX will conduct one EUA auction on behalf of Northern Ireland in 2023 as follows:

4 October 2023: 1,248,000 EUA *)

*) The 2023 EUA auction volume is preliminary and subject to adjustment by potential MSR reductions

The bidding window for all EUA auctions including Northern Ireland conducted by EEX will be open from 9.00 to 11.00 am CET.

Auctions of EU Aviation Allowances (EUAA)

EU auctions

In its capacity as the common auction platform appointed by 25 Member States and the EEA EFTA states, EEX will conduct six auctions of EU Aviation Allowances (EUAA) in 2023. The auctions will take place in a bi-monthly rhythm, starting from 25 January 2023:

25 January 2023: 775,500 EUAAs

22 March 2023: 775,500 EUAAs

17 May 2023: 775,500 EUAAs

12 July 2023: 775,500 EUAAs

20 September 2023: 775,500 EUAAs

15 November 2023: 766,500 EUAAs

German and Polish EUAA auction

EEX will conduct one EUAA auction on behalf of Germany on Wednesday, 18 October 2023, with a volume of 907,000 EUAAs.

On behalf of Poland, EEX will also hold one EUAA auction on Wednesday, 13 December 2023, with a volume of 169,500 EUAAs.

All EU aviation auctions on EEX will be held on Wednesday mornings. The bidding window for all EUAA auctions will be open from 09.00 to 11.00 am CET.

EEX provides detailed information in the published auction calendar at this [link](#).

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com

Veröffentlichung des angepassten EUA Auktionskalenders 2022 und des Auktionskalenders 2023

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

Die European Energy Exchange (EEX) hat in Abstimmung mit der Europäischen Kommission, den EU-Mitgliedstaaten und den EWR EFTA-Staaten, die an der gemeinsamen Auktionsplattform (CAP3) teilnehmen sowie den zuständigen Behörden in Deutschland (DE), Polen (PL) und dem Vereinigten Königreich im Auftrag von Nordirland (NI) den überarbeiteten EUA-Auktionskalender für 2022 sowie den neuen Auktionskalender für 2023 zur Versteigerung von EU Emissionsberechtigungen (EUA) und EU Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) veröffentlicht.

Der **Auktionskalender 2022** wurde für den Zeitraum von September bis Dezember 2022 gemäß der Auktionsverordnung² mit Bezug auf die Marktstabilitätsreserve (MSR) angepasst. Die Anpassung erfolgte unter Berücksichtigung der Veröffentlichung der für das Jahr 2021 im Umlauf befindlichen Gesamtmenge der Emissionsberechtigungen (TNAC) im Mai 2022.

Die Auktionsvolumina wurden für den Zeitraum **September bis Dezember 2022** wie folgt angepasst:

	CAP3	DE	PL	NI
Volumen pro Auktion	2.510.500 EUA	1.861.500 EUA	3.101.500 EUA	--
Volumen letzte Auktion	2.568.500 EUA	1.865.500 EUA	3.102.500 EUA	929.000 EUA

Alle weiteren Details der Auktionen bleiben unverändert.

² <http://data.europa.eu/eli/reg/2010/1031/2019-11-28>

Weiterhin hat die EEX den **Auktionskalender 2023** für die Versteigerungen von EU Emissionsberechtigungen (EUA) veröffentlicht. Für das Jahr 2023 erfolgen Reduzierungen der Auktionsvolumen gemäß MSR von Januar bis August 2023 auf Basis der Gesamtmenge der im Jahr 2021 in Umlauf befindlichen Emissionsberechtigungen, die im Mai 2022 veröffentlicht wurde. Die Volumina von September bis Dezember 2023 haben vorläufigen Charakter und unterliegen einer MSR-Anpassung im Zuge der Veröffentlichung der Gesamtzahl der in Umlauf befindlichen Zertifikate für das Jahr 2022, die bis zum 15. Mai 2023 erfolgen wird.

CAP3-Auktionen 2023

Die EEX führt im Rahmen der gemeinsamen EU-Auktionsplattform (CAP3) Versteigerungen im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten und den EWR-EFTA-Staaten durch. Darüber hinaus werden die Auktionen ein Volumen von 40 Millionen Emissionsberechtigungen für den Innovationsfonds sowie 67,1 Millionen Zertifikate für den Modernisierungsfonds enthalten. Die Auktionen werden im Zeitraum vom 9. Januar bis zum 18. Dezember 2023 jeweils montags, dienstags und donnerstags stattfinden.

Auktionen für Deutschland 2023

Die wöchentlichen EUA-Versteigerungen im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland wird die EEX im Zeitraum vom 13. Januar bis zum 15. Dezember 2023 jeweils freitags durchführen.

Auktionen für Polen 2023

EUA-Auktionen im Auftrag Polens finden im 14-tägigen Rhythmus jeweils mittwochs im Zeitraum vom 18. Januar bis 6. Dezember 2023 statt.

Die nachstehende Tabelle bietet einen Überblick über die Auktionsvolumen im Jahr 2023:

	CAP3	DE	PL
Gesamtvolumen 2023	403.157.500 EUA	113.094.000 EUA	74.635.500 EUA
Volumen pro Auktion Jan-Jul.	2.409.000 EUA	1.939.500 EUA	2.676.000 EUA
Volumen pro Auktion Aug.	1.204.500 EUA	970.000 EUA	1.338.000 EUA
Volumen letzte Aug-Auktion	1.457.000 EUA	976.500 EUA	1.344.500 EUA
Volumen pro Auktion Sep-Dez.*	4.075.500 EUA	3.552.500 EUA	4.735.500 EUA
Volumen pro Auktion Dez*	4.352.000 EUA	3.553.500 EUA	4.738.000 EUA

* Die Volumina von September bis Dezember 2023 sind vorläufig und können Anpassungen unterliegen

Pro Quartal gibt es eine EU CAP3 Auktion mit abweichendem Volumen, da aufgrund von Bestimmungen in der Auktionsverordnung für einzelne Länder Minimumanforderungen im Hinblick auf Auktionsvolumen und Frequenz der Versteigerungen zur Anwendung kommen.

Auktionen von EU-Emissionsberechtigungen (EUA) für das Vereinigte Königreich bezüglich Nordirlands:

Gemäß dem [Protokoll zu Irland und Nordirland](#), findet das EU EHS Anwendung auf Stromerzeugung in Nordirland. Demzufolge versteigert das Vereinigte Königreich ein kleines Volumen an Emissionszertifikaten entsprechend seinem Anteil an der EU-weiten Obergrenze.

Die EEX führt im Auftrag Nordirlands im Jahr 2023 eine EUA-Versteigerungen durch:

4. Oktober 2023: 1.248.000 EUA*)

*) Das 2023er EUA Auktionsvolumen ist vorläufig und kann Anpassungen durch den MSR-Mechanismus unterliegen

Das Gebotsfenster ist für alle EUA-Auktionen an der EEX inklusive der Auktion im Auftrag Nordirlands jeweils von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet.

Auktionen für EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA)

EU CAP3-Auktionen

Im Rahmen der gemeinsamen EU-Auktionsplattform (CAP3) führt die EEX im Jahr 2023 sechs Versteigerungen von EU-Luftverkehrsberechtigungen (EUAA) im Auftrag von 25 EU-Mitgliedstaaten und den EWR-EFTA-Staaten durch. Die Auktionen finden in einem zweimonatlichen Rhythmus statt, beginnend am 25. Janua 2023.

25. Januar 2023:	775.500 EUAAs
22. März 2023:	775.500 EUAAs
17. Mai 2023:	775.500 EUAAs
12. Juli 2023:	775.500 EUAAs
20. September 2023:	775.500 EUAAs
15. November 2023:	766.500 EUAAs

Deutsche und polnische EUAA-Auktionen

Die EEX wird eine EUAA-Auktion im Auftrag der Bundesrepublik Deutschland durchführen. Diese findet am 18. Oktober 2023 statt und hat ein Auktionsvolumen von 907.000 EUAAs.

Eine weitere Versteigerung von EUAAs führt die EEX im Auftrag Polens am 13. Dezember 2023 durch. Diese Auktion umfasst ein Volumen von 169.500 EUAAs.

Alle Auktionen von EU-Luftverkehrsberechtigungen an der EEX werden jeweils an einem Mittwochvormittag stattfinden. Die Gebotsfenster werden von 9:00 bis 11:00 Uhr MEZ geöffnet sein.

Detaillierte Informationen veröffentlicht die EEX im Auktionskalender unter folgendem [Link](#).

Für Fragen steht Ihnen die EEX-Marktsteuerung gern unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

European Energy Exchange AG

Market Operations

Telefon: +49 341 2156-222

Fax: +49 341 2156-229

E-Mail: trading@eex.com

www.eex.com